
 

 

                                Qaqortoq 22. februar 2016 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Hvad er status på forhandlingerne omkring servicekontrakterne på lufttrafikken? 

2. Hvilke initiativer har Naalakkersuisut taget for at imødekomme kommunernes ønske 

om at blive inddraget i forhandlingerne?  

(Medlem af Inatsisartut Vivian Motzfeldt, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Flere regioner i Grønland oplever store udfordringer i passagerbefordringen, under valgkampe er 

det blevet udlagt således under debatter, at lufttrafikken bør tilpasses i regionerne ved at indsætte 

transport via søvejen som supplement. I områder hvor kystpassagerskibet ikke anløber er trafikken 

yderst udfordrende, og desværre ser vi desværre som konsekvens af dette, at det indirekte koster 

menneskeliv. 

 

Da der ikke er en helhedsløsning set med hele samfundets øjne og lufttrafikken ikke er betalelig for 

nogen oplever vi desværre, at nogen frister sig ud på usikker jollesejlads for at komme fra bosted til 

bosted. 

 

De steder jeg snakker om er også befolket af børn- og ældre personer som også ønsker at have 

muligheden for sikker og betalelig trafik. 

 

Med disse begrundelser fremlægger jeg spørgsmålene og regner med at få besvarelserne indenfor 

10 arbejdsdage. 

 


